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Nyomtatott és online sajtó 
 

Sulyok Tamás: Erdély református magyarságának megmaradása természetes 

vágyunk 
2025. február 1. – MTI, hirado.hu, Magyar Nemzet, Magyar Hírlap, Hír TV, maszol.ro, Krónika 

Erdély református magyarságának megmaradása természetes vágyunk, hiszen minket is 

meghatároz az, hogy mi lesz a református gyülekezetekkel Kalotaszegtől Székelyföldig, a Zsil 

völgyétől a Mezőségig - mondta Sulyok Tamás köztársasági elnök szombaton Kolozsváron 

Kolumbán Vilmosnak, az Erdélyi Református Egyházkerület új püspökének beiktatási 

ceremóniája alkalmából megtartott beszédében. A köztársasági elnök fontosnak nevezte, hogy 

"ezek a református közösségek élők és erősek legyenek, tagjaik pedig boldogan, felemelt fejjel 

járjanak, és az erdélyi magyarság ismét felemelkedjen". Hozzátette: "lehe 

t, hogy merésznek tűnik a célkitűzés a szekularizáció, az elvándorlás és a demográfiai válság 

idején, de ez az egyedüli út, amelyen járni érdemes". A 125. zsoltár kezdő versét idézve Sulyok 

Tamás elmondta, hogy "az ehhez szükséges recept már ismert: akik az Úrban bíznak, olyanok 

mint a Sion hegye, amely meg nem inog, hanem örökké megáll; és akik az Úrban bíznak, 

kitartanak minden viharban, bátrak és megingathatatlanok, mint Sion hegye". Hozzátette: 

ehhez olyan jó pásztorokra is szükség van, akik úgy vezetik a hívőket, hogy azok bízhatnak 

bennük. 

 

Nagy János: az erdélyi reformátusok ma bátran és felemelt fejjel tekinthetnek a 

jövőbe, élükön az új püspökükkel 
2025. február 1. – MTI, Magyar Hírlap 

Az erdélyi reformátusok ma bátran és felemelt fejjel tekinthetnek a jövőbe, élükön az új 

püspökükkel - mondta Nagy János Miniszterelnöki Irodát vezető államtitkár szombaton 

Kolozsváron, Kolumbán Vilmos József új erdélyi református püspök beiktatásán. A zsúfolásig 

megtelt Farkas utcai református templomban szombaton tartották az Erdélyi Református 

Egyházkerület (EREK) ünnepi közgyűlését, amelynek keretében beiktatták és megáldották a 

tavaly decemberben megválasztott Kolumbán Vilmos József püspököt, és letették az esküt a 

megválasztott egyházkerületi tisztségviselők. Nagy János a magyar kormány nevében mondott 

köszöntőbeszédében Csiha Kálmán erdélyi püspök emlékiratát idézte, miszerint: "Nekünk 

tudnunk kell mindig és mindenütt, hogy kik vagyunk és mik vagyunk, hogy miért vagyunk és 

kié vagyunk, és minek akarunk megmaradni." Hangsúlyozta: a kommunista hatalom által 

üldözött néhai püspök által említett kérdésekre az erdélyi reformátusok minden nemzedéke 

több mint ötszáz éve megadta a maga válaszát. Erről a neves kollégiumok, a büszke fiatornyos 

templomok, könyvtárnyi vers, regény, találmányok, híres tudósok, hitvalló lelkészek és az 

erdélyi fejedelmek sora tanúskodik - sorolta. 
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https://hirado.hu/kulfold/cikk/2025/02/01/erdely-reformatus-magyarsaganak-megmaradasa-termeszetes-vagyunk-errol-beszelt-sulyok-tamas-kolozsvaron
https://hirado.hu/kulfold/cikk/2025/02/01/erdely-reformatus-magyarsaganak-megmaradasa-termeszetes-vagyunk-errol-beszelt-sulyok-tamas-kolozsvaron
https://www.magyarhirlap.hu/europai-unio/20250201-az-erdelyi-reformatusok-ma-batran-es-felemelt-fejjel-tekinthetnek-a-jovobe
https://www.magyarhirlap.hu/europai-unio/20250201-az-erdelyi-reformatusok-ma-batran-es-felemelt-fejjel-tekinthetnek-a-jovobe
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Hankó Balázs: a megújult magyar szakképzés Európa második legjobbja 
2025. január 31. – MTI, Magyar Nemzet, Demokrata, origo.hu, Felvidék.ma 

A megújult magyar szakképzés Európa második legjobbja, és benne van a világon az első tízben 

- jelentette ki Hankó Balázs kulturális és innovációs miniszter pénteken a Kárpát-medencei 

Technikumok I. Kiválósági Gáláján, Budapesten. Az eseményen a kiemelkedő tanulmányi és 

közösségi teljesítményekért díjazták a legkiválóbb magyarországi és határon túli technikumok 

diákjait, tanárait. Hankó Balázs azt mondta, a siker titka a szakképzés és a magyar gazdaság 

szerves együttműködése, valós siker a motivált oktatók és diákok révén érhető el. A miniszter 

fontosnak nevezte, hogy legyen szakma a fiatalok kezében, mert az biztonságot ad, de ebből 

sikert akkor lehet kovácsolni, ha biztos alapokra épül - jegyezte meg. A gálán díjazott iskolák a 

Mandiner 2025-ös TOP 100 technikumi rangsorának legjobbjai közül kerültek ki - közölték a 

szervezők. Jószolgálati különdíjat a Bajai SZC Türr István Technikum kapott, a külhoni 

különdíjat a II. Rákóczi Ferenc Kárpátaljai Magyar Főiskola Egán Ede Szakképzési 

Centrumának, a Mandiner díját a Közép-magyarországi ASZC Pesti Barnabás Élelmiszeripari 

Technikum és Szakképző Iskolának ítélték oda. 

 

Április 25-től látható a Virtuózok a Duna tévécsatornán 
2025. január 31. – MTI, Magyar Hírlap, Demokrata 

Április 25-től látható a fennállásának 10. évfordulóját ünneplő Virtuózok nemzetközi 

komolyzenei tehetségkutató a Duna tévécsatornán. A zene összeköt, hidat képez 

nemzetünkben és a nemzetek között - hangsúlyozta Hankó Balázs kultúráért és innovációért 

felelős miniszter, a Virtuózok nemzetközi fővédnöke az Operaházban megrendezett pénteki 

sajtóeseményen. A miniszter kiemelte: büszkén mondjuk, hogy Kodály, Bartók, Liszt nemzete 

vagyunk, s ennek kristályosodási pontja a Virtuózok. Hozzátette: a tehetségkutató 10. évadát 

ünnepeljük, s ennek olyan különlegességei is lesznek, mint a zsűritagok, valamint a fellépő 

tehetségek, akik a magyar nemzet mellett külhonból, a Nyugat-Balkánról és idén Ausztriából 

is csatlakoznak. Idén még erőteljesebben állítjuk a klasszikus zenét a középpontba - mondta a 

miniszter, hozzáfűzve: minden résztvevő ország nyertes, de a legnagyobb nyertesek a 

klasszikus zene rajongói. Az idei évad különös hangsúlyt helyez a határon túli magyar 

tehetségek támogatására. A Nemzetpolitikai Államtitkárság támogatásával külön válogatókat 

szerveztek a határon túli területeken. A legjobban teljesítők különdíjakban részesültek, a 

továbbjutók pedig esélyt kapnak a nemzetközi versenyen való szereplésre.  

             
Kelemen Hunor: Nem lehet a szőnyeg alá söpörni a problémákat 
2025. január 31. – maszol.ro 

Kelemen Hunor szerint Crin Antonescu egy olyan ember, aki nyitott a párbeszédre és tiszteli a 

magyar közösséget. Bár korábban akadtak nézeteltérések, konfliktusok az RMDSZ és közte, de 

elvi kérdésekben, és a magyarságot érintő ügyekben nem volt vita – jelentette ki az RMDSZ 

elnöke pénteken reggel a Kossuth Rádiónak adott interjújában. A költségvetési hiánnyal 
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https://magyarnemzet.hu/belfold/2025/01/hanko-balazs-a-megujult-magyar-szakkepzes-europa-masodik-legjobbja
https://www.magyarhirlap.hu/kultura/20250131-aprilis-25-tol-lathato-a-virtuozok-a-duna-tevecsatornan
https://maszol.ro/belfold/Kelemen-Hunor-Nem-lehet-a-szonyeg-ala-soporni-a-problemakat
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kapcsolatban elmondta: nem szabad és nem lehet a szőnyeg alá söpörni a problémákat. 

Hozzátette, a jelenlegi helyzetben Antonescu az a jelölt, akire rábízná az államelnöki tisztséget. 

„Egyrészt tartja azokat az alapvető értékeket, amelyre az országnak szüksége van, másrészt 

tiszteli a magyar közösséget. Az is szempont volt, hogy olyan jelöltet találjunk, aki pozitív 

üzenetet fogalmaz meg a magyarok felé” – részletezte Kelemen Hunor. 

 

Durva álhírekkel népszerűsítik Călin Georgescut, Orbán Viktort is belekeverték  
2025. január 31. – Krónika, maszol.ro 

Az elmúlt 24 órában egy TikTok-fiók elkezdett álhíreket terjeszteni, amihez ismert 

személyiségek arcát, létező sajtóorgánumok vizuális identitását használja. A fiók tartalma 

főként olyan hamis információkra épül, amelyek jó színben tüntetik fel Călin Georgescut, két 

álhír pedig már több tízezres nézettséget gyűjtött össze – irányította rá a figyelmet pénteken a 

Digi 24 hírtelevízió, amelynek arculatát szintén használják az álhírekben. A Digi 24 

összeállítása szerint Orbán Viktor miniszterelnököt is belekeverték az álhírek gyártói a 

megtévesztő népszerűsítő kampányba. „Orbán Viktor Călin Georgescut méltatja – Orbán 

Viktor: Călin Georgescu egy méltóságteljes és patrióta ember, akire Romániának szüksége van” 

– látható az egyik képernyőmentésen, amelyen az Antena3 – CNN arculati elemei láthatóak. A 

TikTok-on álhíreket terjesztő fiók neve „getodacpatriot”, és olyan hírportálok arculatát is 

használja, mint az Euronews vagy a Kyiv Post.  

 

Megvan az RMDSZ új prefektusjelöltje Maros megyében  
2025. január 31. – Krónika, maszol.ro, Székelyhon 

Barabási Antal Szabolcsot jelölte az RMDSZ Maros megyei szervezetének vezetősége a megye 

új prefektusának. A Maros megyei RMDSZ pénteki közleménye szerint Barabási jelölését 

egyöntetűen hagyta jóvá a Területi Állandó Tanács. A javaslatot a kormány elé terjesztik, a 

hivatalos kinevezésre ezt követően kerülhet sor – tették hozzá. Barabási Antal-Szabolcs 

korábban a mezőgazdasági minisztérium államtitkáraként tevékenykedett, illetve több 

vállalatnál is vezető tisztséget töltött be. 2003-ban szerzett egyetemi diplomát a 

Mezőgazdaság-tudományi és Állatorvosi Egyetemen. „Szakmai tapasztalata, valamint a 

kormányzati működésben való jártassága biztosítja, hogy megfelelő módon tudja ellátni a 

prefektusi feladatokat” – hangzott el a Területi Állandó Tanács ülésén.  

 

Román–magyar kistérség megalapításáról döntöttek a határ menti települések 

vezetői  
2025. január 31. – Krónika 

Öt-öt romániai, illetve magyarországi település elöljárói új román–magyar Európai Területi 

Társulás létrehozásáról döntöttek pénteken a battonyai városházán. Az együttműködés 

kezdeményezői azt remélik a szerveződéstől, hogy több forrásra, és nagyobb eséllyel 

pályázhatnak majd a román–magyar határ menti együttműködések programja keretében. 
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Ezáltal pedig közös fejlesztéseket valósíthatnak meg például a turizmus, a környezetvédelem, 

a mezőgazdaság, a kultúra, az egészségügy vagy az innováció területén.  

 

„Felelősséget vállalunk az országért, megvédjük a magyarokat!" 
2025. január 31. – Nyugati Jelen, erdon.ro 

Kelemen Hunor az interjúban elmondta: „Egyrészt meg kell őrizni, ami van. Ez a mai politikai, 

gazdasági, társadalmi kontextusban létkérdés. Támadás ér mindenhonnan. Itt van még 

előttünk egy elnökválasztási kampány: aki követi, látja, hogy vannak olyan jelöltek, akik 

számára a kisebbség egy púp, örvendenünk kell, hogy földet és levegőt adtak nekünk 

Romániában. Na most, amikor ilyen emberekkel állsz szemben, akkor először védekezned kell. 

Az anyanyelvhasználattal kapcsolatban tisztázni kell néhány dolgot, valószínűleg módosítani 

kell a törvényt, mert az igazságszolgáltatás jogértelmezése nem egységes. Az 

anyanyelvhasználati küszöböt újra kell gondolni. A marosvásárhelyi katolikus iskola ügyét meg 

kell oldani. A marosvásárhelyi meg a kolozsvári színházak felújítása is napirenden van. Nyilván 

a háború árnyékában, egy ilyen nehéz geopolitikai környezetben a nagy áttörés nem most 

születik meg. Az emberek nagy többsége ezt pontosan érti és érzi, de az fontos, hogy az identitás 

megőrzésének a garanciái, biztonsága meglegyen”. 

 

Cserkészet: minél több gyerekkel megismertetné a jubileumot ünneplő 

szövetség  
2025. február 1. – Krónika 

A megalakulásának 35. évfordulóját idén ünneplő Romániai Magyar Cserkészszövetség 

(RMCSSZ) továbbra is arra szeretné rávezetni a fiatalokat, hogy önmaguk nevelése révén 

legyenek a társadalom hasznos tagjai – magyarázta a Krónika érdeklődésére Bálint Lajos 

Lóránt. A szövetség elnöke felelevenítette, hogy a cserkészet 1907-es alapításakor a brit Robert 

Baden Powell (közismert rövidítésben Bi-Pi) úgy látta, hogy a fiatalok többsége tétlenül tölti 

napjait és nem készül fel a hasznos életre, ezért próbálta a katonai és az ifjúság körében szerzett 

tapasztalatait felhasználva létrehozni ezt a mozgalmat.  

 

Egy magyar iskola újjászületése: 35 éves a nagyváradi Ady Endre Elméleti Líceum 
2025. február 2. – erdon.ro 

Az 1989-es rendszerváltást követően, a tanárok akaratának, valamint tettrekészségének 

köszönhetően Ady Endre Elméleti Líceum néven újjászülethetett Nagyvárad legpatinásabb 

magyar nyelvű tanintézménye is. Az önállóvá válás történetét Nagy Zoltán tanárral, az akkori 

események egyik főszereplőjével elevenítették fel. Az egykori nagyváradi Orsolya-rendi 

zárdaiskolaként 1772-ben indult tanintézmény az évszázadok során sok mindent megélt, de 

kétségtelen, hogy a legsötétebb korszaka a múlt század 80-as éveire esik, amikor a Ceaușescu-

rendszer egyre súlyosabb nyomást gyakorolt az erdélyi magyarságra. A nacionalista 

elrománosítási politika az oktatást is elérte, és az addig magyar tannyelvű nagyváradi iskolának 

először a nevét változtatta meg: a Mogyorós Sándor kommunista politikusról Alexandru 

Moghioroșra keresztelt tanintézmény 1982-től az 5-ös Számú Ipari Líceum nevet viselte. Majd 
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elérkezett az 1985-ös beiskolázási év, "és a megkérdezésünk nélkül a tanfelügyelőségről 

visszajött beiskolázási tervben megjelent a román tagozatos osztály" – idézte fel a múltat Nagy 

Zoltán tanár, a tanintézmény egykori aligazgatója. 

                              
A Lévai Szent László Kör tisztújító közgyűlése 
2025. január 31. – Ma7  

A Lévai Szent László Kör 2025. január 30-án tartotta tisztújító közgyűlését. A lévai és Léva 

környéki magyar ajkú római katolikus hagyományok ápolóinak polgári társulása a Reviczky 

Házban gyűlt össze. Az idén tevékenysége tizenkettedik évébe lépő Lévai Szent László Kör 

tisztújító közgyűlésén a munkabizottságok megválasztása után, a bizottsági beszámolókat 

követően Müller Péter elnök mutatta be a kör múlt évi tevékenységét. "A kör 2024-ben 

összesen 27 eseményt szervezett, melyek között volt a hagyományos Lévai Dr. Kucsera Ferenc 

Emléknap, húsvéti és karácsonyi adománygyűjtések rászoruló családok részére, körünk 

gyermek- és ifjúsági havilapjának, a Lévai Csengettyűszónak szerkesztése, terjesztése és a 

benne közölt éves pontverseny szervezése és kiértékelése, elsőáldozóink és bérmálkozóink 

hiterősítő könyvekkel való megajándékozása, keresztény filmdélutánok, heti rendszerességgel 

nagyböjti keresztutak, Szent László királyunk, magyar szentjeink, Isten szolgája Esterházy 

János ünnepélyes tisztelete, a körünknek adományozott Szent István- és Szent László-

csontereklyék és a Gargánói Szent Mihály-sziklatemplom kőereklyéje rendszeres tisztelete, 

játszóházak, templomi Szent Miklós-várás a gyerekeknek, valamint Szűz Mária köztéri 

szobrának december 8-ai megkoszorúzása” – derült ki az elnök beszámolójából. 

 

Viola Miklós: A változtatások nyertesének a pácienseknek kell lennie 
2025. január 31. – Ma7, Felvidék.ma 

Pénteken a Magyar Szövetség sajtótájékoztatóján a szlovákiai egészségügy problémáit vette 

górcső alá a párt szakpolitikusa, Viola Miklós. A Magyar Szövetség üdvözli, hogy a kormány 

jóváhagyta az Orvos Szakszervezettel kötött megállapodást - hangsúlyozta Viola Miklós. A 

Magyar Szövetség egészségügyi szakpolitikusa reményét fejezte ki, hogy a megállapodás új 

korszakot nyit a szlovákiai egészségügyben. Viola aláhúzta, pozitív változás, hogy a források 

elosztása transzparensebbé és ezáltal igazságosabbá válik. Ugyancsak üdvözölte, hogy az 

orvosok heti munkaidejét 40 óráról 37,5 órára csökkentették - a párt szakpolitikusa szerint az 

intézkedés nem fogja növelni az orvoshiányt. Hozzátette, meg kell keresni az egészségügyi 

ágazatban meglévő tartalékokat. Kiemelte, hogy az egészségügyben kiszámítható viszonyokra, 

kontinuitásra van szükség. Ahhoz, hogy az orvosok, főleg a pályakezdők ne gondolkodjanak 

külföldi munkavállaláson, ez elengedhetlen feltétel - húzta alá a Magyar Szövetség 

szakpolitikusa. 

 

 

 

Fe
lv

id
é

k
 

https://ma7.sk/tajaink/a-levai-szent-laszlo-kor-tisztujito-kozgyulese
https://ma7.sk/aktualis/viola-miklos-a-valtoztatasok-nyertesenek-a-pacienseknek-kell-lennie-videokkal


 

 

Napi Nemzetpolitikai Sajtószemle – 2025. február 3. 

 

 

Szlovákiában még mindig tabuizált a Felvidék kifejezés? A dunaszerdahelyi 

polgármestert is kihallgatták 
2025. január 31. – Ma7, Felvidék.ma, Új Szó  

Talán jó páran emlékeznek rá, hogy Meglepő és mulatságos címmel két éven keresztül futott az 

egyik magyarországi kereskedelmi csatornán Friderikusz Sándor műsora. Dr. Hájos Zoltán, 

Dunaszerdahely polgármestere tegnap a Facebook oldalára olyan témával kapcsolatban írt 

bejegyzést, amire talán joggal aggathatnánk ezt a két jelzőt, ha csak poén lenne az egész, 

azonban nem az. Meglepőnek mindenesetre meglepő. Történt ugyanis, hogy az ún. Szlovák 

Értelmiségi Szövetség feljelentést tett a törvénykönyv 421. § 1. bekezdése 2. cikkelyének a) és 

b) pontja alapján, mi szerint aki olyan csoportot, mozgalmat hoz létre, vagy olyan ideológiát 

támogat vagy népszerűsít, amelynek célja az alapvető jogok és szabadságok elnyomása, 

továbbá faji, etnikai, nemzeti vagy vallási gyűlöletet hirdet, vagy olyan csoportot hoz létre 

illetve ideológiát hirdet, amely a múltban az alapvető jogok elnyomására irányult, az 1-től 5 

évig terjedő szabadságvesztéssel büntetendő. 

 

Az iskolaközpont létrehozása nem új téma Kassán 
2025. január 31. – Ma7 

Ahogy arról már írtunk, feszült a helyzet Kassán, ahol úgy fest, az ottani magyar gimnázium és 

alapiskola nem kér a kis létszámmal működő, egykor hírneves ipari szakközépiskolából. Pedig 

a két intézményből egy erős iskolaközpontot lehetne létrehozni, ami hosszú távon biztosíthatná 

a magyar középiskolai oktatás fennmaradását a keleti végeken. Ezúttal Albert Sándort, a 

komáromi Selye János Egyetem alapító rektorát, aki több mint harminc évet töltött el az 

ipariban és 7 évig igazgatta is, kérdeztük a helyzetről. Az egykori igazgató úgy látja, hogy a volt 

ipari iskola, amit 2009-ben neveztek el Szakkay Józsefről, lemondva a márkanévről, a 

névváltoztatás óta lejtmenetbe került. Ezzel elveszítette az ismertségét, a szülők bizalmát és 

rohamosan csökkent a tanulói létszám. A hetvenes évek végén még nagyjából ezer diák 

látogatta, most úgy százötven. Ma, ha egy kilencedikes diák keresi a szakközépiskolák listáján 

a kassai iparit, akkor nem találja, mert ilyen iskola már nincs. 

 

Fraknói Vilmos tiszteletére avattak emléktáblát Nyitrán 
2025. január 31. – Felvidék.ma 

Január 30-án, Fraknói Vilmos történetíró, egyháztörténész, váradi kanonok, arbei címzetes 

püspök, a Magyar Tudományos Akadémia egykori főtitkára tiszteletére avattak és szenteltek 

emléktáblát Nyitrán, a helyi Csemadok székházának udvarán. Az emléktábla létrehozásának 

kezdeményezői az Esterházy János Polgári Társulás elnöke, Peczár Károly,a Zoboralja 

Közhasznú Társaság elnöke, Ladányi Lajos, valamint Sárközi János szentpéteri helytörténész 

voltak. Az ünnepi esemény egy emlékező szentmisével vette kezdetét a helyi Szent László-

templomban. A szentmise főcelebránsa Mons. Ďurčo Zoltán kanonok, a Nyitrai Egyházmegye 

püspöki helynöke volt, aki a szentbeszédében Fraknói Vilmos életútját és sokrétű egyházi 

tevékenységét méltatta. Kiemelte, hogy tavaly novemberben volt száz éve, hogy elhunyt e jeles 

egyéniség, akiről az utóbbi hónapokban világszerte megemlékeztek, és a most összegyűlt 
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emlékezők is nagy tisztelettel és hálával a szívünkben csatlakoznak az emlékező 

ünnepségekhez. A helynök atya többek között hangsúlyozta, hogy Fraknói Vilmos nagyvonalú 

egyházi és tudományos tevékenysége mellett számtalan társadalmi küldetésből is kivette a 

részét. 

 

Révbe jutott népzenészek 
2025. január 31. – Felvidék.ma 

Január utolsó hétvégén immár harmadik alkalommal rendezik Révkomáromban a Felvidéki 

Népzenész-találkozót. A jeles seregszemlének többek között a komáromi RÉV – A Magyar 

Kultúra Háza és az Egressy Béni Városi Művelődési Központ ad otthont, a programsorozat 

szakmai partnere a Hagyományok Háza Hálózat – Szlovákia. A kezdeményezők idén is követik 

a három év alatt bevált irányelvet, hogy a felvidéki népzenészek emlékezetes találkozón 

vehessenek részt. A két nap fontos fórum, amin az eszmecsere, a közös muzsikálás viszi a 

prímet. Egyben céljuk, hogy a találkozás örömét, a népzene sokrétűségét a nézők is 

megtapasztalhassák. A fellépők palettája igen széles, így minden korcsoport megtalálja az 

ízlésének megfelelő zenekart és előadást. „A két nap talán legérdekesebb színfoltja a szombat 

esti gálaprogram, amit kivételes érdeklődés övez – emeli ki Lakatos Róbert népzenész-

igazgató, s mosolyogva hozzáteszi. – Idén a záró számban nyolcvan népzenész muzsikál együtt. 

 

Nem engedélyezték Léván az Eltűntek köveinek kihelyezését 
2025. január 31. – Felvidék.ma 

Nem kis felháborodást keltett a lévai lakosok körében az a nyílt levél, amelyet Léva vezetésének 

címeztek Hamburgból. A levélből, amelyet Ján Krtík, Léva polgármestere és a képviselők is 

megkaptak kiderül, hogy a város vezetése nem adott engedélyt az Eltűntek köveinek, németül 

Stolpersteine kihelyezésére a Marx Károly utcában. Az Eltűntek köveinek kihelyezésével azokra 

a holokauszt áldozatokra emlékeznek, akiknek nincsenek síremlékeik.  Nagy aggodalommal, 

csalódottsággal és felháborodással értesültünk arról, hogy Léván megtiltották, hogy a Marx 

Károly utcában elhelyezzük a járda burkolatában az Eltűntek köveit. Annak a Schönstein 

családból származó négy lévai lakosnak állítottunk volna emléket, akik a holokauszt 

áldozataivá váltak. Kérjük Léva polgármesterét, Jan Krtíkot és a lévai testület tagjait, hogy 

teljesítsék az eredeti kérésünket – áll a város vezetésének címzett levélben, amely szerzője a 

hamburgi Liad Schadmi. 

 

Fejlesztések a Dobó-kastélyban és a várparkban 
2025. február 2. – Ma7  

A lévai Barsi Múzeum projektet készít új kiállítótermek létrehozására a Dobó-kastélyban. 

Ennek teljes költsége több mint 305 ezer eurót tesz ki; melynek nagy részét uniós forrásokból 

merítik. Amint arról a múzeum fenntartójaként a Nyitra Megyei Önkormányzat tájékoztatott, 

A Csákyaktól a Schoellerekig nevű projekt különböző élményterek létrehozására összpontosít. 

A tervek szerint az interaktív játékok bevonásával a látogatókat a vár történelmi eseményeibe 

repítenék vissza. A koncepció sötétített terekben, dinamikus fényekkel, zenei effektekkel, ún. 
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videomapping vetítéssel, a történelem jelentős személyiségeinek „életre keltésével”, valamint 

egyedi módon megtervezett díszletekkel valósulna meg, mindezt hiteles régészeti leletek 

bemutatásával. Szintén a Barsi Múzeumhoz és a lévai várhoz kapcsolódó aktualitás, hogy a 

helyi önkormányzat elindította a várpark teljes felújításának folyamatát. 

                 
Városnapot ünnepelt a VMSZ újvidéki városi szervezete 
2025. február 2. – Pannon RTV, Magyar Szó 

Az Újvidéki Magyar Kiválóság Díjat idén az Európa Kollégium kapta az ünnepségen az Újvidéki 

Színházban. Az eseményen az Újvidék város életében elért sikereket méltatták. Az idén tízéves 

fennállását ünneplő Európa Kollégium vehette át a Magyar Kiválóság Díjat. Dina Vučinić, az 

Újvidéki Városi Képviselő-testület elnöke a szerb–magyar kapcsolatok fontosságát, valamint a 

közösen elért eredmények értékét hangsúlyozta. „Újvidék olyan város, ahol nem a 

különbségeket emelik ki, hanem a sajátosságok kapnak teret. A város utcáit, intézményeit és 

mindennapi életét áthatja a 26 nemzet szellemisége, amely egyedivé, gazdagabbá teszi. 

Mindannyian együtt építjük Újvidéket, amely valódi otthona minden itt élőnek.” 

 

Kilenc éve kezdte meg működését a Prosperitati 
2025. január 31. – Pannon RTV  

Az alapítvány születésnapja alkalmából Megerősödésünk 9 éve címmel posztolt a Facebookon 

dr. Pásztor Bálint. A 2016 január 31-én megjelent első pályázati kiírás óta 16 053 kérelem 

kapott támogatást, ezáltal pedig 473 millió euró értékben jutottak el pályázati pénzek a 

vajdasági emberekhez. A Prosperitati Alapítvány születésnapja a vajdasági magyar közösség 

gazdasági újjászületésének évfordulója, osztotta meg gondolatait dr. Pásztor Bálint a közösségi 

média felületén. Véleménye szerint az alapítvány nem csak a pályázatok sikeres lebonyolítója, 

hanem a vállalkozói közösség összekovácsolója, a kezdők mentorálója. Azt írta, további 

eredményes évekre számít, hiszen folyamatban van a VMSZ Gazdaságfejlesztési stratégiájának 

aktualizálása. 

 

FIT Klub a szabadkai Mathias Corvinus Collegiumban 
2025. február 1. – Pannon RTV 

A gyerekek interaktív módon szórakozás közben hasznos tudásra tehetnek szert. A Mathias 

Corvinus Collegium szabadkai képzési központja működésének kezdete óta hétről hétre 

biztosítja a tehetséges vajdasági magyar fiatalok képességeinek fejlesztését, a különféle 

programjaik és foglalkozásaik révén. Az intézménybe első körben 140 hallgatót tudtak felvenni, 

azonban azokról a jó képességű fiatalokról sem feledkeznek meg, akik most nem kerültek be a 

programjaikba. A Mathias Corvinus Collegium a Fiatal Tehetség Program keretében a FIT 

Klubbot azoknak a diákoknak hozta létre, akik nem jutottak be a legjobb 25 közé. Az MCC-nek 

azonban feltett szándéka, hogy ők is valamilyen módon a program részét képezzék. 
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A magyar kultúrát ünnepelték Palicson 
2025. február 1. – Pannon RTV 

A Palics Magyar Művelődési Egyesület ünnepi koncerttel örvendeztette meg az érdeklődőket a 

magyar kultúra napjának tiszteletére, tegnap este. Ez egybegyűlteket Sutus Áron, a Vajdasági 

Magyar Művelődési Szövetség elnöke köszöntötte. Fellépett a Talentum Egyesület tánckara, 

Némedi Imre és Tóth Dániel színész pedig szavalatokkal kedveskedtek a közönségnek. Az est 

fénypontja a Garden Party együttes koncertje volt. Homonaji-Szalai Andrea, ügyvezető, Palics 

Magyar Művelődési Egyesület: „A társművészeteket hívtuk segítségül, tehát nem csupán zenei 

betétek lesznek, hanem versbetétek is. A versbetétek előadóművészek, színművészek, 

versmondóktól fognak elhangzani. Igyekeztünk úgy összeállítani az estet, hogy klasszikus és 

modern részre tudjuk felosztani, azaz mindenki találhat magának kedvérevalót és lényegében 

egész kultúránkra is ez a jellemző. 

 

Az 1848/49-es magyar forradalom és szabadságharc áldozataira emlékeztek 

Zentán 
2025. február 2. – Pannon RTV, Vajma.info 

Az 1849 február eleji tragikus események során több mint kétezren vesztették életüket a Tisza-

parti városban. Gyertyaszentelő Boldogasszony ünnepén emlékeztek meg az 1848/49-es 

magyar forradalom és szabadságharc áldozatairól Zentán. Gyertyaszentelő Boldogasszony 

napja alkalmából ünnepi szentmisét tartottak a zentai Jézus Szentséges Szíve katolikus 

templomban. A misét ft. Bankó Nándor plébános celebrálta, melynek keretében 

megemlékeztek a véres gyertyaszentelő nap áldozatairól. A kegyeletes megemlékezés a 

Felsővárosi köztemetőben folytatódott. Az 1849-es eseményekről Ifj. Fodor István, a zentai 

Történelmi Levéltár igazgatója emlékezett meg. Ifj.Fodor István, igazgató, Történelmi Levéltár, 

Zenta: „A magyar és a szerb nemzet konfrontálódásának egyik legtragikusabb eseményére, a 

zentai véres gyertyaszentelőre emlékezünk ma.” 

 

Orvosbált tartottak Palicson 
2025. február 2. – Pannon RTV 

Több mint 180 szakmabeli érkezett az eseményre. Harmadik alkalommal szervezete meg a 

Vajdasági Magyar Orvosok és Fogorvosok Egyesülete az orvosbált Palicson. Több mint 180 

szakmabeli érkezett az eseményre, amely remek alkalom volt arra, hogy az orvosok és 

fogorvosok együtt legyenek és erősítsék az egymás iránti kötelékeket. A tagok a rendezvényen 

közösen ünnepelték az orvosszakma tagjait. Dr. Úri Emese, elnök, Vajdasági Magyar Orvosok 

és Fogorvosok Egyesülete: „Nagy örömünkre szolgál, hogy az idei mottónk szerint élünk. 

Közösen a szakmáért és a közösségünk erősítéséért. A mai napon közöltük a kedves 

jelenlevőkkel, hogy megindítjuk a kiválósági ösztöndíjat az orvos- és fogorvostan hallgatók 

számára, amelyet már a hétfői napon megnézhetnek az egyetemisták a mi honlapunkon és az 

MNT honlapján.” 
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Egy hónapra felfüggesztik a munkát a szerbiai ügyvédek 
2025. február 2. – Vajma.info 

A Szerbiai Ügyvédi Kamara mai rendkívüli közgyűlésén elfogadta a 30 napos 

munkabeszüntetésre vonatkozó javaslatot, erősítette meg a FoNetnek Nemanja Jolović, a 

kamara igazgatóbizottságának titkára. A tervek szerint a munkabeszüntetés hétfőn kezdődik. 

A munkabeszüntetés oka a diákok követeléseinek támogatása és az azokhoz való csatlakozás, 

valamint a jogállamiság megsértése és a szerb ügyvédi közösség önállóságának és 

függetlenségének veszélyeztetése, írja az Euronews Srbija. Az ügyvédi kamara a šabaci 

ügyvédek javaslatára fogadta el a 30 napos munkabeszüntetésről szóló javaslatot, amely szerint 

az ügyfelek alapvető jogainak és érdekeinek védelméhez szükséges minimális teendőket 

elvégzik, de az ügyvédeknek nem kellene a bíróságok, ügyészségek, a rendőrség és a 

közigagatási szervek épületeiben tartózkodniuk, ennek értelmében tárgyaláson se vehetnek 

részt. Az ügyvédi kamara egyébként 15 napos munkabeszüntetést javasolt. 

                   
Kisebbségi együttműködési projektbe kapcsolódik be a KMF JA 
2025. február 1. – Kárpátalja.ma 

Nemzetközi együttműködési projektbe kapcsolódik be a Kárpátaljai Magyar Főiskoláért 

Jótékonysági Alapítvány (KMF JA). A részleteket egy sajtótájékoztató keretein belül 

ismertették január 31-én. Az Interreg Europe európai uniós programon keresztül vette kezdetét 

2025. január 1-én a Határokon Átnyúló Nyelvi Akadálymentesítés a Közéletben című projekt, 

amelynek kettős célkitűzése van: egyrészt a kisebbségek jogainak érvényesítése, a kisebbségi 

nyelv használata a célterületen, másrészt pedig a gazdasági együttműködések ösztönzése a 

nyelvi sokszínűség által. A projekt fő partnere a magyar Tisza Korlátolt Felelősségű Európai 

Területi Társaság (Tisza ETT), társpartnere az ukrajnai Kárpátalajai Magyar Főiskoláért 

Jótékonysági Alapítvány, valamint a romániai Identitás Alapítvány. Az ukrán partner révén 

bekapcsolódik a projekt megvalósításába a Rákóczi-főiskola és a bázisán működő Hodinka 

Antal Nyelvészeti Kutatóközpont, a Kárpátaljai Magyar Pedagógusszövetség és a Pro Cultura 

Subcarpathica civil szervezet. 

 

Szemüvegkészítéssel segíti a Regőczi Alapítvány partnere a rászoruló gyerekeket  
2025. február 2. – MTI, Magyar Hírlap, Demokrata 

Ingyenes szemvizsgálatot és szemüvegkészítést ajánlott fel a Regőczi István Alapítvány a 

Koronavírus Árváiért támogatottjainak a budapesti Zwik-Ker Optika. Az alapítvány a 

koronavírus miatt árván, félárván maradt gyerekeket és családjaikat támogatja - idézte fel 

Herczegh Anita, Áder János volt köztársasági elnök felesége, a Regőczi Alapítvány 

kuratóriumának elnöke szombaton, a fővárosi optikában tartott tájékoztatón. "A Covid öt évvel 

ezelőtt jelent meg az életünkben, de ezek a gyerekek még hosszú ideig támogatásra szorulnak" 

- hangsúlyozta, hozzátéve, hogy az ilyen felajánlások nagyon sokat jelentenek azoknak az 

egyszülős családoknak, amelyeket a váratlan kiadások mindig nehéz helyzet elé állítanak. Az 
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https://www.magyarhirlap.hu/kronika/20250201-szemuvegkeszitessel-segiti-a-regoczi-alapitvany-partnere-a-raszorulo-gyerekeket
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első támogatott egy kárpátaljai magyar édesanya, akinek az idősebbik fia részesül a 

felajánlásban - tette hozzá. Herczegh Anita elmondta, hogy az alapítványt a 13650-es 

adományvonalon 500 Ft/ hívás, sms, a személyi jövedelemadó egy százalékának felajánlásával, 

vagy az alapítvány bankszámlájára történő utalással is lehet támogatni, de tárgyi, és a 

mostanihoz hasonló, szolgáltatásokat tartalmazó felajánlásokat is szívesen fogadnak - fűzte 

hozzá. 

 

Kárpátalján tett munkalátogatást a litván nagykövet 
2025. február 1. – Kárpátalja.ma 

Inga Stanytė-Toločkienė, Litvánia rendkívüli és meghatalmazott ukrajnai nagykövete tett 

munkalátogatást Kárpátalján január 31-én. A nagykövettel Miroszlav Bileckij, Kárpátalja 

kormányzója egyeztetett, amiről a kormányzó írt a közösségi médiában. Bileckij kiemelte: 

Litvánia elsők között támogatta Ukrajnát az oroszok teljes körű inváziója kezdete után. „A 

katonai támogatás, az aknamentesítés, a katonák és a gyermekek gyógykezelése és 

rehabilitációja nem az egyetlen, amellyel a litván kormány Ukrajnának segítséget nyújt” – írta. 

 

Beregszászban járt a svéd nagykövet 
2025. január 31. – Kárpátalja.ma 

Beregszászban is látogatást tett Martin Oberg, Svédország rendkívüli és meghatalmazott 

ukrajnai nagykövete – közölte Babják Zoltán, Beregszász polgármestere január 31-én. „Ez volt 

az első látogatása városunkban a nagyköveti kinevezése óta, örömmel köszöntöttük őt 

kistérségünkben” – jegyezte meg Babják. A nagykövet Beregszász vezetőségével 

munkamegbeszélést tartott, amelyen tanácsadója, Kasper Andersson is részt vett. A 

polgármester szavai szerint „érdeklődtek közösségünk hagyományai, mindennapjai, kultúrája 

és gazdasága iránt, amely két ország határán helyezkedik el”. Szó esett arról, hogy Beregszász 

önkormányzata hogyan támogatja „az etnikai egyensúlyt, és biztosítja a nemzeti kisebbségek 

számára a kényelmes környezetet”, valamint azokról a kihívásokról, amellyel a térségnek 

szembe kell néznie az orosz–ukrán háború kitörése óta. A svéd fél „az adminisztratív 

folyamatokról, a helyi kezdeményezések támogatásáról, valamint a közös projektek 

megvalósításáról” számolt be, különös tekintettel a környezetvédelmi projektekre. 

 

Seszták Oszkárral és Kiss Andrással tárgyalt a Beregszászi Városi Tanács 
2025. január 31. – Karpat.in.ua 

A hírt Babják Zoltán közölte hivatalos Facebook-oldalán. „Ma Huszár Péter első polgármester-

helyettessel konstruktív párbeszédet folytattunk Seszták Oszkárral, a Tisza ETT elnökével és 

Kiss András Szabolcs-Szatmár-Bereg megyei önkormányzati képviselővel. A találkozó során 

megvitattuk a jánosi hulladékfeldolgozó üzem építésének befejezésével kapcsolatos 

problémákat, valamint a beregszászi háztartási hulladéklerakó rekultiválását is. Közeledünk a 

projekt átadás-átvételéhez és a kivitelezés befejezéséhez” – olvashatjuk a bejegyzésben.  
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https://karpatalja.ma/karpatalja/kozelet/karpataljan-tett-munkalatogatast-a-litvan-nagykovet/
https://karpatalja.ma/karpatalja/kozelet/beregszaszban-jart-a-sved-nagykovet/
https://politic.karpat.in.ua/?p=139456&lang=hu
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Apa workshop a KMNE szervezésében 
2025. február 2. – Karpat.in.ua 

A Kárpátaljai Magyar Nagycsaládosok Egyesülete évente igyekszik bővíteni közösségformáló 

programjainak listáját. Ennek fényében rendeztek idén első ízben, kifejezetten a sokgyermekes 

édesapák számára találkozót Beregszászon. Az est központi tematikája a férfiak családban 

betöltött szerepe volt. E gondolatmenet köré fonódott az az interaktív előadás is, amely során 

a jelenlévők megoszthatták egymással tapasztalataikat és jobban elmélyülhettek a témában. A 

kétnapos találkozónak az Ortutay Elemér Görögkatolikus Szakkollégium biztosított helyszínt, 

amely közös áhítattal és kötetlen beszélgetéssel zárult. 

  

Elektronikus sajtó 
 

 

Határok nélkül 
2025. január 31. – Kossuth Rádió 

 

A Magyar Szövetség üdvözli, hogy a szlovák kormány zöld utat adott annak az egészségügyi 

törvénycsomagnak, amelyben megállapodtak tavaly decemberben a szaktárca és az orvosi 

szakszervezetek képviselői. Megegyezés híján mintegy 3000 orvos távozott volna az 

ellátórendszerből, ami komoly következményekkel járt volna, hiszen napjainkban is nagy az 

orvoshiány. A friss diplomás orvosok 40-50 százaléka el sem kezd dolgozni Szlovákiában - 

mondta Viola Miklós orvos, a Magyar Szövetség egészségügyi szakértője, akit Haják Szabó 

Mária kérdezett. 

 

A kárpátaljai magyar turisztikai élet és falusi vendéglátói hálózat több száz családnak 

biztosított bevételt a békeidőkben. Ezért különösen fontos, hogy az ágazat túlélje a koronavírus 

világjárvány okozta károk után a háborút, - hangsúlyozza Mester András, a Kárpátaljai Magyar 

Turisztikai Tanács elnöke. Az ágazat résztvevői igyekeznek fejlesztéseket végrehajtani, hogy a 

béke eljövetelével újult erővel dolgozhassanak a turizmusban. Iváncsik Attila riportja. 

 

Tevékenységének 34. évébe lépett a temesvári Bartók Béla Alapítvány, amely eredetileg a 

zeneszerző nevét viselő iskola támogatására jött létre, de 2001 óta a teljes Temes megyei 

magyar szórványoktatási program koordinátora. A 2024-es évről Halász Ferencet, az 

alapítvány elnökét Lehőcz László kérdezte. 

 

Az Érmelléken jótékonysági bált szerveztek, amelynek bevételét a dévai Szent Ferenc 

Alapítvány székelyhídi otthonának ajánlották fel. A civil szervezet munkatársai Erdély-szerte 

50 intézményben több mint 700 rászoruló gyermeket nevelnek. Ionescu Nikolett összeállítása. 
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52. alkalommal szervezte meg a Magyar Bált a 161 éves Zürichi Magyar Egyesület. Az 

eseményen mintegy háromszázan vettek részt. A hagyományokhoz híven a köszöntőbeszédeket 

a nyitótánc, a fiatalok keringője követte, majd szabad volt a tánc mindenkinek. A talpalávalót 

a dabasi Silver Music Band húzta. Az esemény főszervezője Zennyessy László volt, aki 2001 óta 

a Zürichi Magyar Egyesület elnöke és a Magyar Diaszpóra Tanács Európai Régiójának elnöke. 

Őt kérdezte először Ferencz Melánia újságíró, a Kőrösi Csoma Sándor Program ösztöndíjasa. 

 

A hétvégén megkezdődött Magyarittabén, a téli napokat felélénkítő rendezvénysorozat. Az 

Ittabéi Téli Találkozó a sorban immár a 42. Ilyenkor hétről hétre gazdag programokkal várják 

a fiatalokat csakúgy, mint az idősebbeket. Kónya-Kovács Otília összeállításában Kerekes József 

tanácselnököt halljuk elsőként. 

 

Kárpát-medence 
2025. február 2. – M1 

 

Sikeresen zárult a negyedik Mentorprogram Délvidéken 

 

Sikeresen zárult a Vajdasági Mentorprogram negyedik évada. A délvidéki Palicson találkoztak 

mentorok és mentoráltak, a program támogatói és szervezői, ahol egy gálaest keretében 

összegezték az eredményeket. A nemzetpolitikai államtitkárság, a Prosperitati Alapítvány és a 

Vajdasági Magyar Vállalkozók Egyesületének együttműködésével megvalósult program 

negyedik képzési körében 32 mentor, és 44 mentorált vett részt. 

 

Tisztelgés az elesett honvédek előtt a Szilicei-fennsíki harcok befejezésének 80. 

évfordulója kapcsán    

 

A felvidéki Várhosszúrét határában gyülekeztek azok a helyi és környékbeli emberek, akik 

fontosnak tartották hogy részt vegyenek a második világháborús harcok ezen a területen 

történt befejezésének 80. évfordulója alkalmából szerveztt emléktúrán. Indulás előtt Mudi 

Róbert református lelkésztől kaptak útravalót a résztvevők. 

 

Hagyományőrző Délvidéki Vőfélytalálkozó 

 

A délvidéki Topolyán, családi otthonukban Januskó László a tizennyolcadik vőfély találkozóra 

készülődik, ahová kisebbik fia és a ma már Péterrévén élő legidősebb unokája is minden évben 

elkíséri. Én 2016-ban kezdtem először. Akkor vitt a tata először vőfély találkozóra. Szeretem. 

Tetszett a hagyományőrzés, ez a ruha főleg kicsinek mi más tetszett volna meg benne. Azóta 

pedig szeretem. 

 

 

 

https://mediaklikk.hu/musor/karpat-medence
https://mediaklikk.hu/musor/karpat-medence
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Hobbiként indult, ma már szerte a Kárpát-medencében megtalálhatók alkotásai  

a hanvai László Ottónak 

 

A felvidéki Tornaljától pár kilométerre, a Sajó partján fekszik Hanva. A községbe érve  azonnal 

szembetűnik László Ottó kovácsmester portája, a tekintetet rögtön egy szarvas alakja vonzza 

magára, melyet a rimaszombati magyar közösség megrendelésére készített.  Ottó édesapja 

gépészmester volt, innen jött a vonzalma a fémmegmunkálás iránt. A kovácsműhely, a tűz 

látványa, a vas, és az üllő hangja egy életre belevéste magát a szívébe, s ma már el sem tudná 

képzelni nélkülük az életét. Később iparművészetet és művészettörténetet tanult, majd 

hobbiként kezdett kovácsolni. A nagy áttörést az 1990-es évek hozták. 


